
Bewoners opgescheept met ’PFAS-zandberg’   

Zeist - Tot nu bleven problemen met PFAS vooral beperkt tot de bouw, die op veel plekken 
stil ligt. Maar in Zeist kunnen de mensen op straat er nu ook over meepraten. Vanwege de 
nieuwe normen voor het giftige goedje zitten ze aan de Crosestein met een berg mogelijk 
vervuild zand in de straat, die voorlopig niet wordt opgeruimd. 

„Het is toch ongelooflijk”, briest Egbert Olsman. „Als het dan zo vervuild is: waarom mag het 
dan hier in de straat blijven liggen, naast een speeltuin?” Afgelopen maand werd in zijn wijk 
een nieuwe kinderspeelplaats gemaakt. „Het is erg mooi geworden hoor. Ze hebben goed 
hun best gedaan. Maar ze hebben een lading grond afgegraven en dat ligt hier nu.” Toen het 
een paar weken bleef liggen, belde Olsman de gemeente. „Nu blijkt dat ze het niet mogen 
vervoeren omdat het mogelijk vervuild is. De grond komt nota bene uit een speeltuintje! Ik 
ben blij dat het de laatste tijd wat regent, maar zo’n openluchtzandbak nodigt natuurlijk uit 
om in te gaan spelen.” 

De gemeente Zeist beaamt dat de grond er ligt en niet vervoerd mag worden en geeft toe dat 
de berg, die in de buurt tot Mont Zeist is gedoopt, voorlopig blijft liggen. „In elk geval in 
afwachting van de uitslag van bodemmonsters”, aldus de gemeente Zeist. „Tot die tijd mag 
de hoop zand niet vervoerd worden. Dit is een gevolg van regels van het Rijk waar we ons 
als gemeente aan moeten houden.” Sinds 1 oktober zijn er vanuit Den Haag nieuwe normen 
voor poly- en perfluoralkylstoffen (PFAS). Grond die per kilo meer dan 0,1 microgram PFAS 
bevat, mag niet vervoerd worden. De gemeente heeft zaterdagmorgen in ieder geval hekken 
rondom de berg zand geplaatst. 

„Dat het eigenlijk niet mag, begrijp ik. Maar voor wie zijn ze bang dan: de zandpolitie?”, 
vraagt Olsman zich af. „Nu zitten wij er mee.” Ook zijn buren John en Lila Matawlie, die de 
berg zand recht voor de deur hebben liggen, zijn niet blij. „We kwamen terug van vakantie en 
toen lag dit er ineens”, wijst John op de mogelijk vervuilde stapel grond. „We zijn ons uitzicht 
kwijt.” Ook vertelt hij dat het zand van het speeltuintje naar deze plek op de stoep is verhuisd 
nádat 1 oktober de nieuwe PFAS-normen bekend zijn geworden. „Mocht dat dan wel?” 
Egbert Olsman springt bij. „Hier twee kilometer vandaan heeft de gemeente ruimte genoeg 
om die berg even op te slaan. Dan zijn wij er in ieder geval vanaf.” 

Maar de gemeente Zeist is vanwege de regels met handen en voeten gebonden. „We hopen 
de grond zo snel als mogelijk ergens anders op te slaan”, aldus de gemeente. „Volgens 
regelgeving van het Rijk mag de grond naast de speeltuin in Crosestein nu nog niet vervoerd 
worden. Op basis van een bodemmonster is vast te stellen of opslag van de grond ergens 
anders mogelijk is.” Wel beaamt de gemeente dat de huidige situatie ’niet wenselijk’ is. 

Het zal de jonge Lotte overigens een zorg zijn: zij laat de berg met mogelijk giftige grond 
links liggen en leeft zich uit in het nieuwe speeltuintje dat ze er voor terug heeft gekregen. 
„Het is echt mooi geworden”, vindt ze. 
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